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Geacht college 
 
Op 3 juni jl. hebben wij een avondvullend programma gehad over de voortgang van de Kadernota Sociaal 
Domein. Op deze avond is heel veel aan de orde gekomen, maar uiteraard juist daardoor zijn aspecten 
soms ook summier belicht. 
 
Een van deze kort besproken zaken, is de herijking van het subsidiestelsel in het Sociale Domein. Instanties 
die hiermee in Helmond te maken hebben, hebben hierover in maart 2021 een brief gekregen. Daarin 
worden de volgende zaken gemeld: 
 
1. Samen met de grote organisaties ontwerpen we een nieuw subsidiestelsel dat gericht is op 

samenwerking en innovatiekracht. Er zal gestart worden met 3 ontwikkeltafels. 
2. Realiseren van een gemeentelijk veranderproces. De gemeente wil meer een krachtige en zakelijke 

opdrachtgever zijn. 
3. Evalueren van de subsidiemethodiek voor de buurthuizen/wijkaccommodaties. 
4. Aanpassen van de subsidiemethodiek voor vrijwilligersorganisaties en bewonersinitiatieven. 
 
Vragen van GroenLinks: 
 

• Kan op basis van de 4 hierboven genoemde punten worden aangegeven wat de feitelijke stand van 
zaken van deze punten is? 

• Kan worden aangegeven hoe de gemeenteraad bij de herijking van het subsidiestelsel wordt betrokken? 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Desiree Meulenbroek 
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Antwoord van het college van burgemeester en wethouders: 
 
Naar aanleiding van uw bovengenoemde brief, delen wij u het volgende mede: 
 
1. Kan op basis van de 4 hierboven genoemde punten worden aangegeven wat de feitelijke stand van zaken 
van deze punten is? 
 
Het project rondom het herijken van het subsidiestelsel sociaal domein is een uitwerking van de opgave 
'Scherper met subsidies in de sociale basis' uit de Kadernota Sociaal Domein. Via Raadsinformatiebrief 29 
van 4 maart jl. bent u op de hoogte gesteld van de aanpak. Per onderdeel beschrijven wij de stand van 
zaken.  
  
Onderdeel 1: Ontwikkelen nieuw subsidiebeleid voor professionele maatschappelijke organisaties. Zoals 
beschreven in het plan van aanpak ontwikkelen we subsidie/ontwikkeltafels voor de thema’s 
preventieakkoord (subsidietafels reeds afgerond), herijking jongerenwerk en op het gebied van schulden en 
armoede. De subsidietafels rondom het preventieakkoord zijn onlangs afgerond en er wordt een evaluatie 
opgesteld.  De ontwikkeltafels rondom het jongerenwerk en armoede/schulden vinden in het najaar van 2022 
plaats in samenwerking met onze maatschappelijke partners.  Naast de ontwikkeltafels is het subsidiekader 
Versterken Lokale Netwerken 2022 dat als toetsingskader dient voor de beoordeling van alle aanvragen 
aanpast. Het kader sluit goed aan bij de ontwikkelingen rondom de positionering sociale teams (zo veel 
mogelijk laagdrempelig in de sociale basis oplossen) en de Kadernota Sociaal Domein (aansluiten bij 
leefdomeinen en inzet op preventie)  
  
Onderdeel 2: Realiseren intern gemeentelijk veranderproces:  Er vindt een coachingstraject plaats voor de 
huidige relatiebeheerders om meer een krachtige en zakelijke opdrachtgever te kunnen zijn. In de uitwerking 
van de beschikkingen worden resultaatgerichte afspraken opgenomen. Dit conform de aanbevelingen uit het 
Rekenkamerrapport van AEF dat in uw raad in mei jl. is vastgesteld.  
  
Onderdeel 3: Evalueren subsidiemethodiek voor buurthuizen/wijkaccommodaties: Met alle besturen van 
wijkaccommodaties zijn er in mei gesprekken gevoerd over de subsidiemethodiek en zijn er 
aandachtspunten benoemd. Naar voren kwam: 

• Maak het aanvraagformulier eenvoudiger, Dit hebben we meegenomen in het subsidiekader 2022.  

• Kijk per 2023 naar de mogelijkheden om de subsidie meerjarig te verlenen. Daarmee is de basis 

geregeld en kan het bestuur aandacht besteden aan bijvoorbeeld het aantrekken van vrijwilligers en 

het opzetten van activiteiten voor verschillende doelgroepen die het wijkhuis nog niet weten te 

vinden. En maak beleid rondom reservevorming zodat bij calamiteiten er geen beroep op de 

gemeente gedaan hoeft te worden. Besturen denken graag mee in het verder herijken van het 

subsidiestelsel. Dit nemen we mee in de uitwerking van het subsidiekader 2023 omdat hier meer tijd 

voor nodig is.   

• De besturen van de wijkaccommodaties ontmoeten elkaar maar beperkt. Uit de gesprekken kwam 

naar voren dat men graag twee keer per jaar een netwerkgesprek wil initiëren. De gemeente pakt 

deze aanbeveling op.  

Onderdeel 4: Aanpassen subsidiemethodiek voor vrijwilligersorganisaties + inwonersinitiatieven:   
In het kader 2022 zijn alle subsidievoorwaarden van vrijwilligersorganisaties vereenvoudigd. (ook conform 
aanbevelingen Rekenkameronderzoek AEF 2021) Ook de aanvraagformulieren (digitaal) zijn aangepast en 
vereenvoudigd:  

• We vragen alleen nog informatie die nodig is om de subsidie toe te kunnen kennen;  

• Bijlagen als ledenlijsten worden niet meer opgevraagd. Middels steekproef controleren we de 

organisaties. Dit conform de Algemene Subsidieverordening 2020;  
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• De digitale formulieren zijn op maat gemaakt voor het type organisatie waardoor het aanvraagproces 

korter en bondiger is;  (zo hoeft bijvoorbeeld het Jan Vissermuseum geen vragen door te klikken 

over ledenaantallen of instructiekosten en hoeft KBO Stiphout geen vragen meer te beantwoorden 

over de verantwoording 2020 of hoeveel jeugdactiviteiten ze georganiseerd hebben)  

• De ontvangstbevestiging is gepersonaliseerd.  

Daarnaast is er de wens om een nieuwe stimuleringsregeling voor inwonersinitiatieven op te zetten. Daarbij 
moet gedacht aan een éénmalige of kortlopende subsidie die als vliegwiel kan werken om waardevolle 
nieuwe initiatieven van inwoners op gang te helpen. De contouren werken we in het najaar verder uit. 
 
2. Kan worden aangegeven hoe de gemeenteraad bij de herijking van het subsidiestelsel wordt betrokken? 
In voortgangsbijeenkomsten over de kadernota wordt u periodiek bijgepraat over de voortgang van de 
verschillende ontwikkelopgaven. Ook de opgave 'scherper met subsidies in de sociale basis' nemen we 
hierin mee.  
 
 
Burgemeester en wethouders van Helmond 
 
Mevr. P.J.M.G. Blanksma-Van den Heuvel  H.J. de Ruiter 
burgemeester      secretaris 


